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Verslag van de vergad~ring van het 
Comit& Sp~cial over de Vrijhandelszone 

, 

dd. 5 Juni 1959 te Brussel. 

Verslaggeving vorige ver~aderlne. 
van vele zij den we.r crltiek uitgeoefend op het verslag 

van de vorige bes~rekingen gemaakt door het Commissie-apparaat. 
Zo miste de Heer Snoy de opmerking van de Heer Wormser, die 
immers had gezegd dat hij persoonlijk geen bezwaar zag tegen 
aanvaarding van de totale afschaffing der handelsbelemmeringen 
als objectief en slechts had gewezen op de moeilijkheid een 
vaste einddatum te aanvaarden. . 

De Heer van Ittersum wees er o.m. op dat in de vorige 
vergadering de door de Commissie vOorgestelde agenda slechts 
in hoofdlijnen was aanvaard. hetgeen in het verslag niet goed 
tot uitdrukking komt. 

Besloten werd in de ,toekomst een ui tgehreid verslag van 
te voren te doen circuleren waarin door de delegaties wijzi~ 
gingen kunnen worden voorgesteldo {:et verslag zal dan echter 
geen officiële status verkrijgen. . 

Kleine Vrijhandelszone van de Zeven. 
De Heer l~üller Armack plei t te ar voor vooralsnog van de 

zijde van de Zes geen uitsl'raken te doen over de betekenis 
die men hecht aan de huidige besprekingen' in Stockholm. Zijner
zijds zegt de Heer MÜller Ar1l1ack dat 'hij alle begrip heeft voor 
het streven van de Zeven en prijs stelt op de nauwste relatie 
maar dat achter deze troepsvorming de vraag opdoemt of men 
preferentie geeft aan een associatie van alle 17 landen dan 
wel aan een groep van ~even. 

De Heer " ormser, sprekende over bepaal epersberichten, 
wees er op dat zijns in~isns van de ~ijde van de Zes geen 
aanmerking kan worden gemaakt van het feit dat de Zeven zich 
groeperen. hij maakte de indruk dat het de Fransen niet onwel
kom is indien door de vorming van deze tweede groep de kwestie 
der ~uropese Economische Associatie wat op.de ac~tergrond zou 
worden gedron6en. De Heer Soy trok hieruit de oonclusie dat 
wij de gro.e-pertng der Zeven, indien zij tot stand komt, moeten 
erkennen. tenzij wij er in slagen een behoorlijk associatie-
vovrstel te formuleren. . 

Oppositie tegen groepering van de Zeven past ons alleen 
indien een behoorlijk voorstel onzerzijds voor de associatie 
zou worden verworpen. . . 

, 

Doelstelling op lange termijn. 
De Heer Catani deed een poging tot formulering van een 

voorstel dat zijns inziens een goede tussenoplossing zou kmonen 
vormen tUssen de meninben die in de vorige vergadering tot 
ui tdru.kkinp· zijn gekomen. Ui twerking hiervan kwam in fei te neer 
op het 11aliaanse voorstel tij dens het vooroverleg met de ruro
peee Commissie in Februari j.l. naar voren gebracht: 



( 1) 

( 2) 

(3) 

aanvaarding van een principiële ver:rlic ting van e 
Zes en de, Elf tot eliminatie van alle han Qleb lemma 
rin en. 
geen vaste eindtermijn maar wel een verIlie ting t t 
het bereiken van dit objectief op de kortst 0 lij e 
termijn naarmate llarmonisatievoor aarden v:rvul orden. 
aanvaarding duor de Zeventien van een speeifi ver-
plichting op tarief- en c,ontingentsgebied g ur nde 
een eerste etappe, met vrij eid voor de te v 1 en ethode. 
naar Italiaans inzicLt zijn de voorwaarden bedoel 
sub 2 o.m. de politique commerciale coordonn&e, de poli
tique 'conomi~ue coordonnée,een zekere 80ciale arm nisa
tie en een zekere vooruitLsng in de werkgelegen eid k 
voor bui tenlanà.61._ • -

De Heer Catan1 meende dat tegen deze oplossing in theorie 
veel 1s te zeggen maar dat ze realistisch is en in de lijn 
van de ervaringen van de E3S. Daarom wilde e Heer eatani 
weten of deze vplossing voor de Zes aanvaardbaar as. Daarna 
zouden wij dan kunnen zien hoe zij onder het GATT zou,k &li
fieeren. 

~e Heer Rey ging tegen de'door de Heer Catani naar voor 
gebrachte tactiek in door zich toch in eerste aanlag te con
centreren op de discussie over de mogelijkheden en onmogelijk
heden va.n diverse opl.o~singen in het kader van het GATT. H t 
bleek dat de Commissie de Heren Deniau en Hijzen naar aenèv 
had gezonden waar zij een onoÏficiëel onderhoud met 'yndham 
nute en Royer hadden g;3voerd. Le Heer-Ley gaf de Heer Danjau 
gelegenheid de conclusi;3S van dit onverbindende geslrek weer 
te geven. 

Aangezien de vergadering besloot de uiteenzetting van 
de Heer Deniau in ean onofficieel document n2er te leggen 
wordt 1n dit verslag van volledi~e weergave afgezien. Slechts 
enkele kanttekeningen die de Heer Deniau maakte en dia wel
licht niet in de schriftelijke weergave zullen worden over
genomen worden hier herhaald. Het was duidelijk dat er vol~ens 
de Heer Den1au veel verzet tegen een Vrijl~ndelszone zal 
komen indien deze niet aan bepaal~e eisen ·voldoat. ,Dit ver
zet zou met name van Amerikaanse zijde mede kunnen worden in
gegeven door de verwa.cLting dat een Lurupese regeling door de 
Zuid-Amerikaanse landen zou worden aangegreren als een prece
dent voor het scheppen van eén preferentieel Zuid-Ameri
kaans arrangement waartegen àe Verenigäe Staten ernstige be
zwaren hebben. ~en tweede opm~rking van de H~er Deniau die 
vermelding behoeft is zijn overtuiging dat tijdens de tehande
ling in het GATT eD van de zijde van de niet-Luropese landen 
een sterke neiging zal zijn om plannen onzerzijds die (e
presenteerd worden onder art. 24,zonder daaraan volledig te 
voldoen binnen zeer korte tijd te be~ordelen onder de proce
dure van artikel 25. Artikel 25 heeft echter het nadelige 
aspect dat voor stel;JlIl1ngen niet sl~chts 2/3 mee'rder H~id nodig 
is van de steIWIlénde leden maar ook de üelft van de GATT-leden 
zodat onthoudingen tegen ons zouden spelen. 

Tenslotte concludeerde de Heer Deniau dat volgens zijn 
indruk de acties van het GATT er vooral op gericht zull~n zijn 
te vermijden dat illen in de structuur van een preferentiele 
zone blijft lJ.angen. De vaste eindtenLlijn vervul t hierbij der
halv~ een Z3er wezenlijke ill3.ar negatieve functie. 
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De Heer üller Armack meende at de uiteenze tin n an 
de Heer Deniau door de nationale administratie nog e n go d 
zouden moeten worden bestudeerd alvorens discus ie h1 rov r 
mogelijk zou zijn. Wel interesseerde hij zich er voor ot 
b.v. de vuitse voorstellen, die in antwoord op het Co i i 
voorstel zijn ingediend, binnen 'de door de Heer eni u g -
schetste vereisten zouden vallen; hij kr&eg hierop eb r ge n 
duidelijk yvsitiet antwoord. Ook gat de Heer n1au einig 
raden tot vert+ouwen dat het GATT een regeling zou aanvaarden, ~ 
waarbij slechts voor een aantal goederen een vaBt termijn 
en voor de andere sectoren alleen een beginsel-uitspraak z u 
worden vastgelegd; de Heer Müller Armack was hierin gernter s
eeard omdat - zoals hij zeide - de Heer Wormser de wenselijk
heid van een dergelijke regeling had gerndiceerd. 

De Heren Snoy, Catani en van Ittersum bleken - anders 
dan de Heer roiÜller Armaok - weinig bereid de tactiek van 
de Voorzitter te volé en. SnOY heohtte weinig aan juridische 
constructies. alleen o~ onder het GATT uit te komen,en Catani 
stelde dat als men met een vastomlijnd logisch plan i~ het 
GATT zou komen er pers' de vereiste meerderheid voo~ te 
vinden zou zijn. 

Daartegenover stelde de Heer 'riormser, in een ingewikk 1 
betoog. de moeilijkheden in het licht die zijns inziens erd n 
veroorzaakt doordat de Zee rekening moesten houden met zowel 
de onderont wikkelden, als met de Amerikanen (misschien zoud n 
die zich wel over ~ tockholm uitspreken en zo'n uitspraak zou 
dan ook voor "onze voorstellen" kunnen 'gelden), als met de 
Elf (die zeggen het GATT te willen handhaven maar in feite 
slechts beogen aan ons hun visie op te dringen dat opening 
der grenzen mogelijk is zonder gemeenschappelijke politiek). 
Hij zag aankomen dat wij voor de keuze komen te staan of onze 
pogingen op te geven, gezien het GATT'of ons te co~rmeren 
aan het standpunt van de Elf hetgeen onaanvaardbaar is. De 
hele kwestie wordt er daardoor een van politieke ~rkoopbaar
heid en die is afhankelijk van de Amerikaanse houding en van 
de vraag of de Engeleen alleen maar een commerciëel-aanvaard
baar arraneement beogen of een st:dkte handhaving der GATT
regels. Pas ale wij deze beide factoren kennen heeft het zin, 
op basis van de uiteenzettingen van de Heer ~ eniau, met voor
stellen te komen; ze worden anders toch maar door de buiten
wereld gB torpede.erd. 

Op dit betoog, dat noch door dUidelijkheid noch door 
juistheid op diverse punten overtuigde, . werd 400r de andere 
delegaties niet gereageerd, blijkbaar op grond van de over
weging dat ~6n ding hieruit wel duidelijk werd, nl. dat de 
Hear Wormser vooralsnog geen positieve bijdrage tot het vinden 
van een oplossing kon of wilde ve~lenen. 

Voorwaarden ener Associatie. 
Tijdens de ~iddagz1tting volstond men dan ook met een, 

overigens summiere, be~preking van de volgende punten op de 
conoept-agenda van de Commissie, t •• . de voorwaarden waaraan 
een associatie Z0U moeten voldoen. De omschr i jving van deze 
punten in de agenda luidde: 
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1. Harmoniea'tion euffisante des tar1fe exttSr1eurs et 
coordination suffisante des politiques co ercia1es 
des Etsts participante pour que la concurrence ne 
soit pas sensiblement fauss6e à l'inportation et 
à l'exportation. 

2. Garantie que l'ampleur des mésures de lib6rat1 n r 
aesez grande (services, cap1taux, main d'oeuvre, 
agriculture) pour assurer un 6quilibre des avantage et 
des charges. 

3. Coordination suffisante de la politique conjoncturelle 
pour assurer le maintien des mesures de lib6rat1on 
r'alisées. 

4. Garantie que la ' concurrence ne sera pas faussée de 
manière sensible par des pratiques privées ou pu l1ques 
altérant les cond1t1ons du marché. 

De vijfde voorwa~rde in de Commissie agenda genoemd, 
t.w. het Co~onwealthprobleem, wilde men in dit verband 
bui ten beschouwing la ten. ' 

Het bleek dat t gezien de "zeer vage redactie, de meest 
delegaties deze vier "voorwaarden" wel konden aanvaarden, 
waarbij echter vooral de Heer Forthamme (die de Heer Snoy 
's middags verving) in een aantaï kanttekeningen aangaf, 
dat over de betekenis ván ieder dezer punten aan Benelux
zijde zeer bepaalde wensen bestaan, terwijl ook met de ge
nuanceerde houding van de Elf "rekening' zou moet~n ~orden ge
hot den. it gold b.v. ten ~anzien van het buitentarief, aar 
de Elf - indien over harmonisatie of alignering wordt ge
sproken - veelal menen dat deze door de Zes wordt beoogd 
met als norm het huidige EEG-tarief. VJor de ~lf is dat on
aanvaardbaar en ook Benelux zou, bij harmonisatie, naar een 
lager tarief willen. Bij vroeg opnieuw aandacht voor een 
studie van het probleem der tariefverschillen, die z.i. zou 
aantonen dat er geen werkelijk grote moeilijkheden zijn, 
terwijl hij er voorts aan herinnerde dat ten aanzien van de 
vrijheid tot manipulering van het buitentarief er bij de Elf 
een zekere ont l,. ikkeling in de gedachtevorming is geweest. 
üe Heer hey wees op hetzelfde verschijnsel maar op de sug
gestie van de Heer Forthomm~ inzake een ,tariefstudie werd 
door , de anderen, niet gereageerd. 

Over de landbouw stelde men zich op basis van het docu
ment van 24JuJi 1958, waarbij de Heer Wo;rmser ~verigens terecht 
aantekende dat de omsohrijving in de Commissie-agenda wel 
zeer onvolledig was. 

De Heer Rey meende dat de formulering van deze 'vier 
paragrafen opnieuw aan de orde zou komen bij de redactie der 
uiteindelijke voorstellen. Hij maakte daarbij de indruk t 
veronderstellen dat de vergadering accoord was gegaan met 
de analyse van deze onderwerpen, die de Commissie in haar 
document van 26-Februari heeft gegeven. 

Iets puntiger was de discussie over de Comwonwealth
paragraaf, hetgeen mede werd veroorzaakt door dat de Heer Rey 
meen~e in de suggesties van Thorneycroft een beves tiging te 
zien _van de visie van de Commissie, Beergelegd in haar - door 
de 'S"'G-haad overigens terzijde gelegd- document van 12 September 

I 

• 
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1958, nl. dat tegenover de opening van de Ireferentie v 
de EBG de opening der Co~uonwealth preferenties m est staan. 
~nerzijds lokte deze opmerking, die de indr~ kte als ild 
de Heer l ey het oude ~oll~is6ie document lat_n herleven, e n 
aantal reacties uit, er op neer komende dat de Co on ealth
problemen op dit moment geen punt van serieus ove 1 g z uden 
mogen uitmaken gezien de onzeker~eid over de oo~dzaken n r 
associatie (Müller Armack, Catani). Anderzijas vond zij ook 
bestrijding o.m. van.de zijde'van de Heer ortho~ et die 
geen sympatLie toonde voor het tegenelkaar uits~eIen van 
"preferenties" an meende dat het Commonwealthproblaem eteed 
was gezien als een - zeer wel oplosbaar - vraagstuk van cor
reoties op eventuele distorsies, ontstaande indien de gemeue
beetpreferenties een verstoring "van de interne concurrentie
verhoudinJen zouden blijken mee te brengen. ue Heer van Itter
sum waes er tenslotte oom. op dat Îhorneycroft's ideëen geens
zins uitgaan van mede laten delen der O~2S landen in de Gemene
beatpreferenties maar veeleer van uiteindelijke afschaffing 
ervan. De Heer Vormser volstond met de opmerking dat het een 
tactisch voordeel voor .de Zes zou zijn om, indien men hun de 
creatie van een onderlinge preferentie verwijt, er op te wijzen 
dat het Gemenebest-systeem van preferenties dan toch op zijn 
minst een prototype daarvan is geweest. Ook hij was echtar 
voor uitstel van diepere bespreking van dit onderwerp. 

Ontmoeting V'igny-Krag •. 
De Eeer forthomme legde op verzoek een geruststellende 

verklaring af over de ontmoeting tussen -Minister "~igny en zijn 
Deense collega. Tijdens bedoeld beleefdheidsbezoek bleek de 
Deense onrust over een mogelijke splitsing in Europa en hun 
geringe enthousiasme voor de Zeven. Minister Krag had de hoop 
uitgesproken dat het de Benelux mogelijk zou zijn voorstellen 
in de geest van het Beneluxmemorandum aanvaard te krijgen door 
de Zes, terwijl hijzelf meende hie~voor instemming bij de 
Zeven te kunnen verwerven, in het bijzonder bij zijn ~candina
vische collega's. Hoewel Minister Wigny duidelijk had gemaakt 
noch namens Benelux noch namens de Zes uitspraken tü kunnen 
doen over de meest gewenste tactiek ter bereiking van een 
associatie, had Minister Krag toch op zich genomen het Bene
lux~memorandum onder de bijzondere aandacht van zijn Soandina
vische oollega t s te l)rengen. Mini ster Wigny had overigens op de 
suggestie tot een Ministeriëlé bijeenkomst van de drie ~enelux
landen en de drie' Scandinavische OJ~~ES-leden niet op di t moment 
willen ingaan zonder nochtans de mogelijkheid van een tour d' 
horizon volledig uitte slui ten. Ministe"r V/igny, die de indruk 
kreeg dat de Denen gefmpressioneerd zijn door het ~lan van de 
Zes, had derhalve zeer duidelijk kunnen maken dat België wel 
de associatie der Zeventien wil maar nimmer dissociatie van de 
Zes zal toelaten. 

• 



-6-

Conolusie, 
e 

re 

De Heer Rey concludeerde dat het Comit' ~~ecial over 
andere punten 'der Commissie agenua zal spre.~n indi n en 
het over de beginselen eanE kan worden n iudi n e n n 
besireking zal zijn gewijd ~an de GATT probl~ ti k. 

De Heer van Ittersum wees er op Loe d in end n dig et is 
dat de Zes een initiatief nemen; hoe nuttig het gesfrek in he 
Comit& Special ook is, veel verder is men niet geko en, te iJl 
Let tocl.t nvdig is op korte tennijn p si tieve re sul taten te 
bereiken. ' 

Da&rtegenov~r muende de Heer 
clusies te kunnen trekken: 

ey reeds de v 1gende con-

a. allen ',villen de multilaterale associatie der Zeventien. 

b. uiscrimlnatie op contingentsgebied is tegenover de dollar 
niet meer mogelijk. 

c. VO~T tarieven zou ffien wel eens uezelfde conclusies meten 
kunnen tI'ekken; di t moet men nader verifieren. 

d. 811en willen wel een eerste étappe, al kunnon wij over 
àie voorlopige gegeling nu nog niet spreken ~dat wij niet 
weten of deze étappe het begin is van een vastomlijnd en 
in de tijd afgemeten doel dan, wel een voorlopige maatregel 
waarop men kan terugkomen. 

Zoneer uitspraak te doen of men deze conclusies onder
schrij ven kon besloot het 'Comi t~ op 9 Juli het gesprek te' 
hervatten. 

\ 


